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Elevrådsrepræsentanternes evaluering af Byrådsdagen 2019
Besvarelser er indsamlet fra 25. november-2. december 2019 gennem Survey Xact.

Spørgeskemaet er udsendt til alle deltagende skolers skoleledere, der herefter var ansvarlige for at formidle 
spørgeskemaet videre til de deltagende elever. Der er kommet besvarelser fra 11 skoler, i alt 15 elever. 

Hvilket klassetrin går du på?

___________________________________________________________________________________________________________

Sad du i hovedøkonomiudvalget med Per Møller Jensen? 

___________________________________________________________________________________________________________

Var du tilfreds med måden, forhandlingen foregik på i hovedøkonomiudvalget? 

 Nej (skriv hvorfor i tekstfeltet)
 Både og. Selvom jeg sad i hovedøkonomiudvalget, fik vi ikke samlet det fulde beløb med hjem. Dog gik det fint nok. Dagen 

har været god og meget lærerig.
___________________________________________________________________________________________________________

Syntes du godt om, at der var oplæg ved politikerne Stine og Eva i frokostpausen?

 

Nej (skriv hvorfor i tekstfeltet)
 Vi skulle have haft mere pause

___________________________________________________________________________________________________________

Var der noget, du gerne ville have hørt mere om i Stines og Evas oplæg?
Ja (skriv hvad i tekstfeltet)

 Hvordan de løser deres problemer
 Jeg ville gerne høre om deres hverdag som politikere. Det syntes jeg også de var rigtig gode til at fortælle om.
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Syntes du godt om, at der var en bevægelsesaktivitet i frokostpausen?

Nej (skriv hvorfor i tekstfeltet)
 Vi skulle have mere tid til fri leg

___________________________________________________________________________________________________________

Hvad har du lært om politik og demokrati ved at deltage i Byrådsdagen?
Vælg gerne flere svarmuligheder og skriv også gerne med dine egne ord i fritekstfeltet under 'Andet'.

Andet
 Hvordan der er at arbejde der
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Hvilke erfaringer tager du med dig fra din deltagelse i Byrådsdagen?
Vælg gerne flere svarmuligheder og skriv også gerne med dine egne ord i fritekstfeltet.

___________________________________________________________________________________________________________

Vi havde til Byrådsdagen inviteret politikerne fra Børne- og Ungdomsudvalget for, at I kunne få mulighed 
for at have en samtale med hinanden og blive klogere på hinanden. 

Kunne du godt tænke dig, at du og andre unge i kommunen oftere fik mulighed for at tale med 
politikerne i Viborg Kommune om de ting, som er vigtige for jer?
 

Ja (skriv hvorfor i tekstfeltet)
 Ja fordi man kan lære af hinanden
 Ja, det kunne være fedt at snakke med politikerne om de ting der er vigtige for os, så vi også får en fornemmelse af, at vi 

faktisk bliver hørt.
 vi hørte på hinanden
 Fordi det var hyggeligt at møde politikerne og fordi man mærkede man havde indflydelse
 Fordi at det er godt kan være sundt at arbejde på en anderledes måde og have andre samtaler end normalt
 Det er spændende
 Mange bliver klogere på det hele om deres verden. Og det kunne da også være sjovt og lærerigt hvis nogle politikere kunne 

komme ud på skoler.
 Jeg synes det er en go ide
 Så ved man bedre hvad der forgår
 Det er godt, siden at man kan få mere indsigt ind i politikernes liv, og finde ud af hvordan de gør de ting de gør.
 måske kunne de komme ud på skolerne
 Så man kan få lov til at stille de spørgsmål man måtte have til en der kan give svar.
 Ja, fordi man får mulighed for at snakke med nogen, der kan gøre en forskel for ens skole.
 For så kan vi høre deres synsvinkel på det
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Hvad har du taget med dig ved at møde andre elevrådsrepræsentanter fra skolerne i Viborg Kommune?

Beskriv med dine egne ord i fritekstfeltet.
 At argumentere sin ide og lære hinanden bedre at kende og vælg ting fra.
 Det har inspireret mig at se de forskellige tilgangsmåder vi havde til opgaven. Derudover var det også rigtig spændende at se 

de forskellige ting man havde ønsket penge til. Nogle af ønskerne har fået mig til at tænke over, om det også kunne være 
fedt på min skole.

 At vi har flere ting end nogle af de andre skoler.
 Jeg har lært at høre andres meninger og tage dem op til diskussion. Komme med gode argumenter for at skulle sælge sit 

eget produkt og lært af andre, hvordan de ville sælge deres produkt.
 Det var fedt at møde andre med samme politiske interesse som en selv.
 Rigtig meget. Man lærer mange andre mennesker at kende, og hvordan deres skoler og byer har det. Man kommer ind på, 

hvad Viborg kommune egentlig er.
 Jeg har lært at kæmpe sin egen kamp.
 Pas.
 Jeg har fået snakket med en masse af dem, og fundet ud af hvordan de har tænkt sig frem til deres forskellige projekter, og 

deres tanker bag dem.
 At man skal stå ved sin sag men samtidig være villig til at gå på kompromis.
 Jeg er blevet bedre til at argumentere for mine holdninger, men stadig lytte til og respektere andres holdninger.
 Deres gode ideer og råd.
 Deres ideer og måder at tænke på.

___________________________________________________________________________________________________________

Hvad syntes du var godt ved Byrådsdagen? 

Skriv med dine egne ord i fritekstfeltet.
 At man havde nogen aktivitet, og at man bliver klogere på hvad politikere laver og man skulle sige sin ide og få denne med.
 Jeg synes det var rigtig spændende at høre om de andres projekter, samt være med til at prioritere ønskerne. Derudover var 

det også rigtig spændende at høre om, hvordan det er at være byrådspolitiker.
 At vi fik lov til at snakke med de andre fra skolerne.
 Man mødte politikerne.

At man mødte andre elevråd.
At man fik indflydelse.

 At alt kunne tages op til diskussion.
 Det hele.
 Det hele, undtagen at min skole ikke fik det fulde beløb.
 At de fleste fik penge.
 At vi selv skulle være med til at bestemme, hvem der fik pengene.
 Fællesskabet, stemningen og de lærerige taler.
 Pausen var sjov og hyggelig

God mad
Blandet med de andre skoler

 Det er sjovt at det er en proces, hvor man faktisk kan komme hjem med penge til sin skole. Det var også fedt at opleve, 
hvordan alle var gode til at lytte til hinandens argumenter.

 Det med at se andres ideer, og at få lov til at møde nye mennesker.
 Aktiviteten



5

Er der noget, vi kan gøre bedre eller anderledes til næste år? Det kan både være i forhold til 
fremlæggelserne, gruppeopdelingen, økonomiforhandlingerne, maden, processen forud for Byrådsdagen 
ude på din skole eller andre forhold.

 

Hvad ville du gerne have haft var anderledes?
 At man fik længere tid til at fremlægge og man kunne diskutere med flere end man havde ellers var resten godt og maden 

smagte godt.
 En mikrofon.

At man selv måtte skifte slide.
 At en fra hver skole er med i økonomivalget. For det var lidt træls, at de bare valgte deres egne ideer.
 At en fra hver skole var med i det store økonomiudvalg.

___________________________________________________________________________________________________________

Har du andre kommentarer (positive eller negative) til processen op til Byrådsdagen ude på din skole 
eller til selve afholdelsen af Byrådsdagen, så skriv dem venligst nedenfor.

 Afholdelsen var rigtig god men måske bare lidt længere tid.
 Tage mere hensyn til dem fra 6 klasse
 Det var bare en god dag :D
 Pas
 Vi syntes det var en god dag
 Det var en rigtig fed dag!
 Nej
 Jeg synes det var rigtig træls, at alle der var med i det store økonomiudvalg fik penge til deres ideer, fordi de snakkede for 

deres egen ide.


